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    Protokół Nr LXII 

z LXII Nadzwyczajnej Sesji Rady Powiatu Bieszczadzkiego 

z dnia 6 października 2023 r. 

Posiedzenie LXII  Nadzwyczajnej Sesji Rady Powiatu Bieszczadzkiego rozpoczęło 

się o godz. 830 w Starostwie Powiatowym w Ustrzykach Dolnych, przy  

ul. Bełskiej 22  według poniższego porządku obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z  LXI Nadzwyczajnej Sesji Rady Powiatu Bieszczadzkiego. 

4. Prezentacja projektów uchwał, przedstawienie opinii komisji Rady Powiatu, 

dyskusja, głosowanie nad uchwałami w sprawie: 

1) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Powiatu Bieszczadzkiego na 

2023 r., 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Bieszczadzkiego na lata 

2023 – 2039. 

5. Interpelacje i pytania radnych. 

6. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

7. Sprawy różne. 

8. Zakończenie obrad sesji. 

     

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda. 

Przewodniczący otworzył LXII Nadzwyczajną Sesję Rady Powiatu 

Bieszczadzkiego. Przywitał Panie i Panów Radnych, Pana Starostę wraz  

z Zarządem, pracowników funkcyjnych Starostwa.  

Następnie Przewodniczący stwierdził quorum (14 radnych).  

Lista obecności Radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad. 2 

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda odniósł się do pkt. 2 ,,przyjęcie porządku 

obrad”.  

Uwag do porządku obrad nie wniesiono. Porządek obrad poprzez głosowanie 

(poprzez podniesienie ręki), przyjęty został jednogłośnie. Udział w głosowaniu 

wzięło 14 radnych.  

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda. 

,,Przechodzimy do pkt. 3 porządku obrad – przyjęcie protokołu z LXI 

Nadzwyczajnej Sesji Rady Powiatu Bieszczadzkiego. Państwo radni otrzymali 

protokół z LXI Sesji Rady Powiatu Bieszczadzkiego. Czy są do niego uwagi.” 

Uwag nie wniesiono. Odbyło się głosowanie. W głosowaniu jawnym (poprzez 

podniesienie ręki) udział wzięło 14 radnych. ,,Za” głosowało 13 radnych, 1 głos 

,,wstrzymujący się”. Protokół został przyjęty.  

Ad. 4, pkt 1) 

Skarbnik Pani Małgorzata Kormosz przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

,,wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Powiatu Bieszczadzkiego na 2023 r.” 

Zmniejsza się budżet powiatu o kwotę 1.135.379,75 zł. 

 Dochody – zwiększenia/zmniejszenia. 

Na tą kwotę składają się w dziale administracja publiczna – zwiększenia – 2.000,00 

zł, obrona narodowa – zmniejszenia – 1.300.000,00 zł, różne rozliczenia – 

zwiększenia – 133.195,18 zł, oświata i wychowanie – zwiększenia – 17.925,07 zł, 

rodzina – zwiększenia – 11.500,00 zł. 

Wydatki – zwiększenia/zmniejszenia. 

Transport i łączność – zwiększenia – 329.000,00 zł, administracja publiczna – 

zwiększenia – 99.000,00 zł, obrona narodowa – zmniejszenia – 2.300.000,00 zł, 

oświata i wychowanie – zwiększenia – 128.148,00 zł, edukacyjna opieka 
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wychowawcza – zwiększenia – 25.972,25 zł, rodzina – zwiększenia – 11.500,00 zł, 

kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – zwiększenia – 51.000,00 zł. 

Wykaz dochodów finansowanych z otrzymanych środków z Funduszu Pomocy na 

realizację zadań oświatowych – 12.059,68 zł. Wydatki – 12.059,68 zł. 

Planowany deficyt budżetu po zmianie – 15.338.527,47 zł, który zostanie pokryty 

przychodami wynikającymi z rozliczenia środków i dotacji na realizację programu, 

projektu lub zadania finansowanego z udziałem tych środków w kwocie 

2.252.325,38 zł, przychodami z niewykorzystanych środków pieniężnych na 

rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków 

nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu 

określonymi w odrębnych ustawach w kwocie 1.122.663,85 zł, wolnymi środkami 

w kwocie 4.013.538,24 zł, zaciągniętymi pożyczkami i kredytami na rynku 

krajowym w kwocie 8.000.000,00 zł. 

Planowane przychody budżetu po zmianie w kwocie 16.658.087,47 zł, w tym 

przychody z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym 

budżetu, wynikające z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych 

związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi  

w odrębnych ustawach w kwocie 1.122.663,85 zł, przychody wynikające  

z rozliczenia środków i dotacji na realizację programu, projektu lub zadania 

finansowanego z udziałem tych środków w kwocie 2.252.325,38 zł, wolne środki  

w kwocie 5.283.098,24 zł, przychody z zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku 

krajowym w kwocie 8.000.000,00 zł. Limit zobowiązań z tytułu zaciągniętych 

kredytów i pożyczek w kwocie 8.000.000,00 zł. Rozchody budżetu po zmianie  

w kwocie 1.269.560,00 zł, w tym na spłatę kredytów, pożyczek i wyemitowanych 

obligacji w latach wcześniejszych w kwocie – 1.269.560,00 zł. Określa się limit 

zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek w kwocie 8.000.000,00 zł  

z przeznaczeniem na pokrycie planowanego deficytu budżetu. 

Opinię Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Porządku 

Publicznego do projektu uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Radny  

Pan Wiesław Sowiński - opinia Komisji  była pozytywna. 
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Opinię Komisji Oświaty, Rolnictwa, Kultury, Sportu, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska do projektu uchwały dot. wydatków zmian w budżecie oświatowym 

przedstawił Przewodniczący Komisji Radny Pan Zygmunt Krasowski – opinia 

Komisji była pozytywna.  

Radny Pan Zygmunt Krasowski zgłosił wniosek o podwyższenie dotacji dla zespołu 

Bandanki z 3.000,00 zł do 5.000,00 zł, ponieważ jest to zespół, który prężnie działa 

w Polsce, promuje region bieszczadzki i jest bardzo znany również poza granicami 

Polski. Pan Radny powiedział również, że powiat finansuje instruktorów, a stroje 

finansują rodzice dzieci z Bandanek i są to znaczne wydatki. 

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda zwrócił się do osób odpowiedzialnych, 

zarządzających finansami  o odniesienie się do tematu. 

Starosta Pan Marek Andruch powiedział, że wyraża zgodę na podniesienie tej 

kwoty, ale osobą kompetentną jest Pani skarbnik i zwrócił się z prośbą do Pani 

skarbnik o wypowiedź na ten temat. 

Skarbnik Pani Małgorzata Kormosz powiedziała, że Radni powinni przegłosować 

poprawkę w projekcie uchwały budżetowej, tj. 2000 zł przesunąć z działu 

administracja publiczna do działu edukacyjna opieka wychowawcza. Pani skarbnik 

powiedziała również, że powiat także finansował stroje dla zespołu Bandanki  

w latach wcześniejszych, a pomoc powiatu dla zespołu płynie przez cały czas. 

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda powiedział, że ,,problem nie leży  

w 2 tys. zł, a w organizacji zespołu Bandanki i w tytule, który mają, dlatego że jest 

pewnego typu niejasność jak mają do nich docierać pieniądze, korzystają ze 

wsparcia innych instytucji.” Przewodniczący Rady stwierdził, ,,że w tym momencie 

powinniśmy pozostać przy tych 3 tys. zł by nie komplikować tej sytuacji.” Że nie 

załatwi to problemu przyszłościowego, a żeby wesprzeć zespół Bandanki to 2000 

tys. zł jest to zbyt mała kwota. ,,Czy Pan Radny podtrzymuje te 2000 zł i pozostaje 

przy tym wniosku?” Radny Pan Zygmunt Krasowski wniosek podtrzymał. 

Wysokość przyznanej kwoty była rozważana na Zarządzie i żeby nanieść poprawki  

w projekcie uchwały musi również zebrać się Zarząd w celu naniesienia  

i zatwierdzenia poprawek. 
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Przewodniczący Rady ogłosił 5 minutową przerwę.   

Głosowanie jawne imienne w sprawie wprowadzenia poprawki do projektu 

uchwały budżetowej Powiatu Bieszczadzkiego na 2023 r. w wydatkach, w dziale 

administracja publiczna przed zmianą – 99.000,00 zł – po zmianie 97.000,00 zł,  

w dziale edukacyjna opieka wychowawcza przed zmianą – 25.972,25 zł – po 

zmianie – 27.972,25 zł, przeprowadził Wiceprzewodniczący Rady Pan Wiesław 

Tajak. Głosowało 14 radnych. „Za” głosowało 14 radnych. Poprawka została 

przyjęta  jednogłośnie (karta z głosowania w załączeniu uchwały).  

Projekt uchwały (z naniesioną poprawką) w sprawie ,,wprowadzenia zmian  

w uchwale budżetowej Powiatu Bieszczadzkiego na 2023 r.” odczytała Pani Anita 

Piotrowska - Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  

Głosowanie jawne imienne przeprowadził Pan Wiesław Tajak - 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Bieszczadzkiego. Głosowało 14 radnych. „Za” 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie (karta z głosowania  

w załączeniu uchwały).  

Ad. 4, pkt 2)  

Skarbnik Pani Małgorzata Kormosz przedstawiła projekt uchwały w sprawie  

,, zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Bieszczadzkiego na lata 2023 

– 2039.”  

W uchwale Nr LII/325/2022 z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Bieszczadzkiego na lata 2023 - 2039 

dokonuje się następujących trzech przedsięwzięć. „Modernizacja infrastruktury 

drogowej Powiatu Bieszczadzkiego na terenie dawnego PGR Smolnik - 

kontynuacja oraz zakup sprzętu do utrzymania dróg”, z okresem realizacji 2023 -

2024, którego łączne nakłady wynoszą 3.939.000,00 zł, a limity wydatków 

przedstawiają się następująco: w 2023 r. - 19.000,00 zł, w 2024 r. - 3.920.000,00. 

„Przebudowa drogi  powiatowej Nr 2293R Olszanica – Ropienka – Wojtkówka  

w km 9+306-9+327,5 oraz km 9+361-9+531 w m-ci Ropienka polegająca na 

budowie drogi dla pieszych, przejścia dla pieszych oraz peronu przystankowego  
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z dojściem do peronu” z okresem realizacji 2023 -2024, którego łączne nakłady 

wynoszą 698.335,36 zł, a limity wydatków przedstawiają się następująco:  

w 2023 r. - 10.000,00 zł, w 2024 r. - 688.335,36 zł.  „Rewitalizacja zabytkowych 

terenów po dawnej rafinerii ropy naftowej w Ustrzykach Dolnych” z okresem 

realizacji 2023 -2024, którego łączne nakłady wynoszą 410.000,00 zł, a limity 

wydatków przedstawiają się następująco: w 2023 r.    - 51.000,00 zł, w 2024 r. - 

359.000,00 zł. W wyniku podjętych uchwał przez Radę oraz Zarząd Powiatu 

Bieszczadzkiego zmienia się w 2023 roku dochody ogółem - zmniejszenie o kwotę 

771.789,75 zł, z tego: dochody bieżące  - zwiększenie o kwotę  528210,25 zł - dochody 

majątkowe - zmniejszenie o kwotę  1.300.000,00, wydatki ogółem -  zmniejszenie  

o kwotę 1.291.789,75 zł, z tego: wydatki bieżące -  zwiększenie o kwotę  

575.139,25 zł, wydatki majątkowe     -  zmniejszenie o kwotę 1.866.929,00 zł, 

planowany deficyt – zmniejszenie o kwotę 520.000,00 zł, tj. do kwoty  

15.388.527,47 zł, planowane rozchody – zwiększenie o kwotę 520.000,00 zł,  tj.  

do kwoty 1.269.560,00 zł.  Wprowadza się zmianę w uchwale własnej  

Nr LXI/371/2023 z 15 września 2023 r. w następujący sposób:  § 1 ust. 1 otrzymuje 

brzmienie:  

 „§ 1 ust. 1. Dokonuje się zwiększenia łącznej kwoty nakładów oraz limitów wydatków na 

realizację przedsięwzięcia pn. „Rafineria kultur – rewitalizacja zabytkowego budynku 

Rafinerii FANTO w Ustrzykach Dolnych na potrzeby Bieszczadzkiego Centrum 

Dziedzictwa Kulturowego” w następujący sposób: zwiększenie łącznej kwoty nakładów 

o kwotę 500.000,00 zł., tj. do kwoty 14.653.276,00 zł,  zwiększenie limitu wydatków 

w 2023 r. o kwotę 500.000,00 zł. tj. do kwoty 9.892.911,80 zł.” Upoważnia się 

Zarząd Powiatu Bieszczadzkiego do zaciągania zobowiązań związanych  

z realizacją przedsięwzięć ogółem do kwoty 5.024.138,40 zł. , w tym w 2024 r. do 

kwoty 5.024.138,40 zł. 

Opinię Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Porządku 

Publicznego do projektu uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Radny Pan 

Wiesław Sowiński - opinia Komisji  była pozytywna. 

Projekt uchwały w sprawie ,, zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Bieszczadzkiego na lata 2023 – 2039.” odczytała Pani Anita Piotrowska - 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  



7 

 

Głosowanie jawne imienne przeprowadził Pan Wiesław Tajak - 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  Głosowało 14 radnych. „Za” 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie (karta z głosowania  

w załączeniu uchwały).  

Ad. 5  

Radny Pan Jacek Łeszega zwrócił się z pytaniem do Pana Starosty w sprawie 

umieszczenia znaku geodezyjnego na elewacji zabytkowej kaplicy grobowej rodziny 

Lenartowiczów na cmentarzu komunalnym w Ustrzykach Dolnych przy  

ul. Jasień. ,,Umieszczono tam znak geodezyjny bez pozwolenia właścicielki tej 

kaplicy, nie została powiadomiona, nie został powiadomiony Wojewódzki 

Konserwator Zabytków, zarządca cmentarza oraz Gmina Ustrzyki Dolne. 

Wniesione zostało pismo 15 września ubiegłego roku i nic do tej pory, przynajmniej 

ta Pani nie ma informacji na ten temat. Dlaczego dokonano takiego aktu.”  

Pan Radny poprosił o odpowiedź dlaczego wykonano taki akt, dlaczego dokonano 

wykonania tego znaku geodezyjnego na tej kaplicy. 

Starosta Pan Marek Andruch odpowiedział, że pismo zostało przekierowane  do 

wydziału geodezji i sprawa jest wyjaśniana. 

Radny Pan Jacek Łeszega poprosił o wyjaśnienie, dlaczego nie otrzymał odpowiedzi 

na wysłanego maila z naniesionymi poprawkami i uwagami do strategii powiatu. 

Pan Radny zapytał Pana Starostę w jaki sposób wybrano instytucję do napisania 

strategii, ile zostało przeznaczonych pieniędzy na wykonanie strategii, jakie 

prowadzono konsultacje dotyczące tego dokumentu, z kim i kiedy. Pan Radny 

poprosił również o odpowiedź jak przebiegała praca nad strategią rozwoju powiatu 

bieszczadzkiego na lata 2023 – 2030. Pan Radny stwierdził, że naniósł dużo 

poprawek i jest bardzo zaskoczony, że wybrano taką instytucję, która nie potrafi 

pisać strategii. 

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda z powodów osobistych musiał opuścić 

obrady sesji, dlatego poprosił żeby Wiceprzewodniczący Pan Wiesław Tajak przejął 

obowiązki Przewodniczącego i dokończył obrady LXII Nadzwyczajnej Sesji Rady 

Powiatu Bieszczadzkiego. 
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Odpowiadając na pytania Radnego Pana Jacka Łeszegi Starosta Pan Marek 

Andruch powiedział, ze przeprowadzona została procedura wyłonienia wykonawcy 

poprzez ogłoszenie przetargu. Wybrana została firma, która najtaniej zobowiązała 

się napisać strategię powiatu bieszczadzkiego, jest to kwota 7 tys. zł. Inna polecana 

instytucja podała kwotę 120 tys. zł, jeszcze inna kilkadziesiąt tysięcy. Ta firma 

wybrana została wspólnie z Gminą Lutowiska, Czarna i Ustrzyki Dolne na 

stworzenie strategii ponadregionalnej. Starosta stwierdził, że czy jest to dobrze, 

czy źle napisana strategia, to niech to ocenią inni. Strategia nie jest jeszcze 

skończona, po jej zakończeniu będzie szczegółowo omawiana. Strategia powiatowa 

nie jest strategią obligo. Obligatoryjną strategią są strategie gminne. Na strategię 

ponadregionalną dostaje się pieniądze, a na powiatową się nie dostaje żadnych 

dofinansowań. 

Radny Pan Jacek Łeszega powiedział, że jeżeli Radni mają tydzień na naniesienie 

poprawek do dość obszernej strategii, a później nie ma żadnej informacji od osób 

odpowiedzialnych, to Pan Radny ma prawo zadać pytania, czy naniesione poprawki 

zostały uwzględnione. 

Starosta Pan Marek Andruch powiedział, że poprawki Pana Radnego na pewno 

przekazane zostały do firmy piszącej strategię i zostaną one w odpowiednim czasie 

uwzględnione. 

Radny Pan Stanisław Solarz w związku z tym, że poruszony został temat strategii 

poprosił o zwrócenie uwagi już na pierwszą stronę strategii, gdzie jest odnośnik do 

gminy, a jest to przecież strategia powiatu. 

Starosta powiedział, że jest to oczywiste, ze jeżeli są błędy, to należy je niezwłocznie 

poprawić. 

Radny Pan Zygmunt Krasowski nawiązał do wcześniej zgłaszanej ,,dziury  

w drodze” i podsypanie tłucznia na zjeździe z nowej drogi na zwężenie od strony 

Ustjanowej, ponieważ jest duże obniżenie. Pan Starosta odpowiedział, że temat 

przekazany został kierownikowi Powiatowego Zarządu Dróg  i zostanie to 

niezwłocznie naprawione. 

Ad. 6, 7 – brak 
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Ad. 8 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Wiesław Tajak.  

,,Proszę Państwa, dziękuję wszystkim i zamykam obrady LXII Nadzwyczajnej 

Sesji Rady Powiatu Bieszczadzkiego.              

  

 

 

        

   Protokołowała:        Wiceprzewodniczący Rady Powiatu 

Małgorzata Jonasz                   Wiesław Tajak 


